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Hargita megyében is
megjelent a pestis

M iután a Homoródszentmárton-
hoz tartozó Gyepes közelében 

talált vaddisznótetem laboratóriu-
mi vizsgálata kimutatta az afrikai 
sertéspestis kórokozójának jelenlétét, 
a Hargita megyei prefektus feladat-
körét ellátó Petres Sándor alprefek-
tus pénteken összehívta a megyei 
járványmegelőző bizottságot, hogy a 
megelőző és korlátozó intézkedések-
ről döntsenek.

Fodor Levente állatorvos, a Hargita 
Megyei Állategészségügyi és Élelmi-
szer-biztonsági Igazgatóság ellenőr-
zési osztályának vezetője ismertette: 
miután a suceavai laboratórium 
igazolta a fertőzést, a mintát Buka-
restbe is elküldték vizsgálatra, de már 
akkor biztos volt, hogy az országban 
utolsó előttiként Hargita megyében 
is megjelent a járvány. Hangsúlyozta, 
afrikai sertéspestisről van szó, amely 
különbözik a sertéspestistől, és más tí-
pusú a vírusa is. A bizottság a javaslat 
értelmében arról döntött, hogy Gyepes 
körül 8 kilométeres körzetben védel-
mi, további 5 kilométeres körzetben 
pedig megfi gyelési övezetet hoznak 
létre, ahol korlátozó intézkedéseket 
léptetnek életbe.

A védelmi és megfi gyelési övezet-
ben – amely Zetelakát, Fenyédet, Ok-
lándot, Felsőboldogfalvát, Homoród-
fürdőt, Kápolnásfalut, Szentegyházát, 
Kányádot, Homoródalmást, Lövétét 
foglalja magába – a háztáji sertésállo-
mányt a tulajdonosok kötelesek zárt 
helyen tartani, megakadályozva, hogy 
más állatokkal érintkezzenek.

A Nagy-Küküllő Vadász- és Sport-
horgász Egyesület kezelésébe tartozó 
33-as számú vadászterületen a teljes 
vaddisznóállományt, amelyet 80-ra 
becsültek, ki kell lőni 60 napon 
belül. A védelmi és megfi gyelési 
övezetekben ugyanakkor megkezdő-
dik a házi sertések összeírása, hogy a 
hatóságok pontos adatokkal rendel-
kezzenek ezek számáról – a munká-
ban az állatorvosok is részt vesznek. 
Szintén az említett övezetben tilos a 
legeltetés is, a települések utcáin és 
a bekötőutakon pedig fertőtlenítést 
végeznek. Petres Sándor alprefektus 
hangsúlyozta, más korlátozásról 
nincs szó, az intézkedések célja a 
fertőzés továbbterjedésének megaka-
dályozása. Az érintett települések 
lakóit plakátokon is tájékoztatják, 
és fi gyelmeztetik a járványveszélyre. 
Kincses Sándor, a Maros Megyei Álla-
tegészségügyi Igazgatóság vezetője a 
korábban a Székelyhonnak elmond-
ta, az állattartó gazdáknak meg kell 
érteniük, hogy a sertéspestis terje-
désének legfőbb akadálya a felelős 
állattartás. (Kovács Attila)

AZ ELMÚLT ÉVTIZEDEK LEGNAGYOBB BERUHÁZÁSAI VALÓSULHATNAK MEG GYERGYÓSZENTMIKLÓSON

Sportközpont és lakópark létesül

Több sportág képviselői is élhetnek a leendő akadémiai központ adta lehetőségekkel

Ökölvívó-akadémiai központ 
épül, és 140 új lakás léte-
sül Gyergyószentmiklóson. 
A székelyföldi város jelentős 
beruházásainak jövő év elején 
fognak neki.

 » GERGELY IMRE

A maguk nemében egyedülálló 
építkezések kezdődnek Gyer-
gyószentmiklóson, a város 

Gyergyószárhegy felőli kijáratánál. 
Hiszen olyan szintű sportlétesít-
mény kialakítására, mint amilyen a 
Madárfészek–Godako Ökölvívó-aka-
démia központja lesz, az 1982-ben 
megnyílt műjégpálya építése óta 
nem volt példa. Másrészt a szoci-
alista korszak utolsó évtizedében 
építettek egyszerre annyi lakást, 
amennyi a jelenlegi Mezőközép- 
dűlőben, egy 39 ezer négyzetmé-
teres telken épül majd. Az ehhez 
szükséges övezeti rendezési tervet 
pénteken hagyta jóvá a helyi önkor-
mányzati képviselő-testület.

A sportág fejlesztése a cél
A Madárfészek–Godako Ökölvívó-
akadémia 2017 januárjában alakult 
meg azzal a céllal, hogy a Székely-
földön korábban létrehozott jégko-
rong- vagy labdarúgó-akadémiák 
mintájára lehetővé tegye a sportág 
itteni fejlődését, s hogy itt is nevel-
kedhessenek olyan sportolók, akik 
majd a magyar nemzet számára di-
csőséget hozhatnak olimpiákon és 
más nagy versenyeken. Erdei Zsolt, 
a Magyar Ökölvívó-szövetség akkori 

elnöke és Huszár Árpád, a kezdemé-
nyezés székelyföldi irányítója már 
a kezdetekkor bejelentették, hogy 
Gyergyószentmiklóson egy korsze-
rű, a 21. század elvárásainak meg-
felelő sportközpontot hoznak létre 
a magyar kormány támogatásával. 
A beruházás előkészítő folyamata ju-
tott most el az övezeti rendezési terv 
elkészítéséig, majd ennek alapján a 
városháza a napokban kiadja az épít-
kezési engedélyt, és jövő év elején, 
amint az időjárás engedi, indulhat 
a tényleges kivitelezés. A remények 
szerint már 2020-ban el is készülhet 
az új sportlétesítmény.

Korszerű körülmények
A leendő sportközpontban egy 600 
néző befogadására alkalmas küz-
dőcsarnok, valamint edzőtermek és 
más létesítmények szolgálják majd 

elsősorban az ökölvívás céljait, de 
más sportágak művelőinek is kor-
szerű edzéskörülményeket nyújta-
nak. Az épület mellett labdajátékok 
számára szabadtéri sportpályákat 
és futópályát is kialakítanak. Mint 
Nagy Zoltán polgármester ismer-
tette, a beruházás részeként egy 
100 férőhelyes sportszálló is épül, 
amely a sportolókon kívül más ven-
dégek fogadására is alkalmas lesz, 
és amely wellness-szolgáltatásokat 
is biztosít majd. A sportfejlesztés 
számára megvásárolt telek szom-
szédságában egy magánbefektető 
lakóparkot létesít. A társasházak-
ban összesen 140 lakrészt alakíta-
nak ki, egy-, két- és háromszobáso-
kat – derül ki a pénteken elfogadott 
rendezési tervből. Mindehhez meg-
felelő számú parkoló és zöldövezet 
is kapcsolódik majd.

 » A leendő 
sportközpontban 
egy 600 néző 
befogadására 
alkalmas küzdő-
csarnok, vala-
mint edzőtermek 
és más létesít-
mények szolgál-
ják majd elsősor-
ban az ökölvívás 
céljait.
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 » BÍRÓ BLANKA

Nem diszkriminál Tamás Sándor 
a magyar nyelvű Facebook-olda-

lával – döntött egyhangúlag az Or-
szágos Diszkriminációellenes Tanács 
(CNCD). A Kovászna megyei önkor-
mányzat elnökét azért jelentették fel, 
mert kizárólag magyar nyelven kom-
munikál a közösségi oldalon. A Dan 
Tanasă által bejegyzett Méltósággal 
Európában Polgári Egyesület (ADEC) 
tavaly novemberben fordult a diszkri-
minációellenes tanácshoz, sérelmez-
ve, hogy Tamás Sándor kizárólag ma-

gyar nyelven kommunikál a közösségi 
oldalon, ezáltal hátrányosan megkü-
lönbözteti a román állampolgárokat, 
megfosztja őket az információhoz 
való hozzáférés jogától. A testület kö-
zel egy év után döntött az ügyben, és 
megállapította, nem áll fenn a diszk-
rimináció ténye, a román állampolgá-
rok jogai nem sérülnek, mert Tamás 
Sándor magánszemélyként, saját Fa-
cebook-oldalán oszt meg tartalmakat.
„Már meg sem lepődünk a hasonló 
feljelentéseken, egyértelműen az a 
szándék, hogy a magyar embereket 
elbátortalanítsák még abban is, ha 

anyanyelvükön hoznak létre saját ol-
dalt a Facebookon” – szögezte le ér-
deklődésünkre Tamás Sándor. Hozzá-
tette, még az sem biztos, hogy az ügy 
ezzel lezárult, hiszen a feljelentőnek 
van a kiközléstől számítva 15 napja a 
fellebbezésre, és már volt precedens 
arra, hogy a bíróságon elmarasztaló 
ítélet született a különben egyértel-
mű ügyekben. A háromszéki politikus 
ismételten felszólította a jelentgetőt, 
hogy inkább méretkezzen meg a vá-
lasztásokon, induljon el a megyeita-
nácselnök-mandátumért, vállalja nyil-
vánosan elveit, tetteit.

Tanasă hiába támadta a magyar nyelvű Facebook-oldalt

 » Az egyesület 
azt sérelmezte, 
hogy Tamás 
Sándor kizárólag 
magyar nyelven 
kommunikál a kö-
zösségi oldalon.




